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veg og
- Bar vi bli

spesialistfyike?
Trafikkfarlige
brunsnegler

- En kveld je)^ var ute og kj0rte. var vegen
veil og full av brunsnegler. Disse udxrene utgjor-
de cr, sinbrje pa vegen som jeg gled pa da jeg
skulle bremse ned. Bilen mistet veggrepet og
skied over gulstripa slik al jeg kolliderte, sier en
jortvilet dame pa Irdden. Na md vegvesenet ta
unsvar a jjerne disse trafikkfellene.

Den nye folkefienden
Jee ser i Budstikka at folk kjemper en h^dkJnp mot den nye folkefienden, brun-
""D^dlsse stakkars folka ma gjdre, er a

silk at de ogsa om sommeren far benytte
"'Ib°arl n^vtgkontoret sakommer «salt-
nenl> OPP . oppkjprselen dm og sprpyter
Ln dpdelige giften utover i hage^ dim

Hindrer vi flyt?

Faksimiier

fra Romsdals

Budstikke

Vi konfron-

terte vegkon-
torets folk fra

Eide med inn-

legget i Roms
dals Budstikke,
men de avvis-

te pa det sterk-
este at de

hadde noe med denne pastanden a gjore.

Sinker trafikken!
Na ma vegvesenet begynne d holde farls-

grensene, tordner en arg Eide-dame pd Irdden.
Hver dag ndr jeg skal pd jobb blir jeg liggende
etter en av disse sinkene som kjprer 60 i 80-so-
nen. Detle shaper trafikkfarlige situasjoner! Her
burde Vegvesenet gdforan med et godt eksempel
d holde fartsgrensene, og ikke kjpre som 80 dr
gamle darner pd turl!

Premierte forslag
Lars L. 0ie er premiert med 6 000 kroner for forslaget
«Forbetring av frontbladets hydraulikkstyring pa VAM-
MA5 RG-181». Arvid Talset er premiert med 3 000 kro
ner for forslaget «Betre sikring mot haerverk pa ATK-
utstyr». Odd Arne Rod og Kjell Ramstad er begge pre
miert med 3 000 kroner for «Varsling av saktegaande
arbeid», som er et styrt forslag fra trafikksjefen.

Vi gratulererl

50 kr
Stig Seljeseth, Molde
Eli Engdal Austnes, Molde
Harald Buvik, Molde

Gunnar Rovde, Folkestad

20. oktober 2000

6. november 2000

19, november 2000

2. desember 2000

Hitmar Stein.

Oddbj0rn Tomren (tv.), Jan
Georg Fossheim, Paul Arne

Koppen og Jon Ingar Elk.

Stiite til

start pa Lyngasbanen
Lordag 9. September stiite fem av vare kollegaer til
start pa Lyngasbanen utenfor Drammen. Neida, det var
ikke rallycross disse karene deltok i - de konkurrerte pa
ganske andre omrader. Vegmesterskapet i presisjons-
kjoring var lagt til Lyngasbanen denne helga og til
sammen 81 maskinforere deltok i klassene lastebil,
veghovel og hjullaster.

Best av vare ble Paul Arne Koppen med en fjerde-
plass i klassen for lastebil. Jon Ingar Elk deltok i samme
klasse og ble nummer sju. Die Reidar Bollerud fra
Buskerud vant denne klassen som hadde 32 deltakere. I
klassen for veghovel endte Hilmar Stein pa en 19. plass
og Oddbjorn Tomren pa en 25. plass. Denne klassen
hadde 31 deltakere og vinner ble Arnold Lysfjord fra
Nord-Trondelag. Klassen for hjullaster hadde 18
deltakere og her ble Jan Georg Fossheim nummer 15.
Klassen ble vunnet av Olav Kjetil Vangen fra Nordland.

Sammenlagt ble More og Romsdal nummer seks av i
alt 18 fylker, og her var det Nordland som gikk av med
seieren. Vare fem deltakere kvalifiserte seg til
Vegmesterskapet under fylkesmesterskapet i presisjon-
skjoring som ble arrangert pa Vestnes for ferien. Der
konkurrerte de mot 13 andre deltakere.
- Vi hadde nok onsket at flere, spesielt fra nord og

sor i fylket, hadde deltatt i mesterskapet. Vi hadde en
trivelig dag der vi bl.a. fikk servert lapskaus, kaffe og
kaker av Magne Blomsnes og Astri Fossvik Gjovikli, kan
Jorgen Asgard fortelle.

De tre beste i hver ovelse var
Veghovel:
1. Hilmar Stein 2. Oddbjorn Tomren 3. Arild Vadset

Lastebil:

1. Jon Ingar Eik 2. Paul Arne Koppen 3. Frank Dypvik

Hjullaster:
1. Odd Helge Bakken 2. Jan Georg Fossheim
3. Hildur Sorheim

Vi gratulerer alle med innsatsen bade i fylkesmester
skapet og pa Lyngasbanen.
(Reidun Overland - foto: Jorgen Asgard)
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mot en ny framtid

Samfunnet rundt oss er i full omstilling. Effektivisering og lonnsomhet
er i denne sammenheng to stikkord vi daglig moter i media og i sam-
taler ute pa gata. Norges Statsbaner, Telenor og Posten er de store
«statsinstitusjoner» som de siste arene bar vaert gjennom en nodvendig
og betydelig omstilling, og som i sin omstilling har tatt i bruk teknolo-
gien. Statens vegvesen er inne i et betydelig effektiviserings- og omstill-
ingsarbeid, og det er allerede investert betydelige ressurser i ny
teknologi. Vi ma nok innse at vi pa mange omrader og sammenlignet
med andre store institusjoner, ikke har kommet ut av startblokka nar
det gjelder a utnytte teknologien for a fa en enda bedre kommu-
nikasjonen med publikum. Men jeg legger til; vi er klar! En liten
teknologibit i det omfattende effektiviseringsarbeidet er den sakalte
«Virtuelle trafikkstasjon», som er et delprosjekt av TREFF-prosjektet.

I  forslag til statsbudsjett for 2001 nevnes «Den virtuelle trafikk-
stasjon» spesielt. Men hva er sa en virtuell
trafikkstasjon? Kort og godt en «trafikksta-
sjon» som kan besokes via Internett. Mange av
tjenestene trafikkstasjonene i dag yter samfun- ^
net gjennom personlig kontakt, kan om ikke
alt for lenge bli erstattet med et tastatur og en
skjerm fra go' stolen hjemme - eller via din mo-
biltelefon! Vel, vel, men hva sa? Tilgjengelig- ^
heten for publikum blir storre. Hviike tjenester '
dreier det seg da om? Timebestiling for
kjoretoykontroll og forerprover er en. Det kan i
bli aktuelt a legge ut de mest vanlige sporsmal
og svar, og selvsagt kan mange av skjemaene legges ut pa skjermen.
Hvorfor ikke aviegge teoriproven pa PC? Og i lopet av 2001 er det ven-
tet at registrering av kjoretoy vil kunne skje ved elektronisk kommu-
nikasjon mellom bilbransjen og trafikkstasjonene. Ved a ta i bruk
teknologien, som alt ligger der, og ved a videreutvikle telefoni- og in-
ternettbaserte losninger sikrer vi oss at publikum far raskere svar pa
sporsmal og raskere behandling av saker. Dette er vel mange gode ar-
sakertil a fortsette utviklinga?

I  forslag til statsbudsjett star det om den Virtuelle trafikkstasjon;
«Statens vegvesen antar a kunne spare betydelige ressurser i lopet av
en periode pa 2-3 ar, dersom publikum velger a benytte disse elektron-
iske tjenestene. Utviklingen i publikums bruk av de elektroniske tjen
estene vil bli dimensjonerende for bemanningen pa trafikkstasjonene.»

La meg her opplyse, «Den Virtuelle trafikkstasjon» har enna ikke har
innhentet More og Romsdal. Nar vi vet hvor raskt teknologiutviklinga

ting jeg er sikker pa: Den Virtuelle trafikkstasjon kommer
ogsa til oss her pa berget, snart! Det nytter lite a jobbe mot utviklinga.
I et fremmedspraklig ordtak star det - If you can't beat them, join them!
Sa for a komme fram til gode og riktige losninger, er det uten tvil viktig
og riktig alle ansatte i etaten er aktive med rad, tips og ideer til den
sentrale arbeidsgruppa.

Sa ma en bare mene og si hva en vil om «Den virtuelle trafikk-
stasjon». Uansett, tida star ikke stille! 1 7 /)

Qtm i'

PS. Ni er det bare det S si at det lille jeg har registerert fra mitt stSsted om dette er at Jo
mer vi tar i bruk teknologien, jo storre blir papirforbruket og jo Here arbeidsplasser blir
det - eller tar jeg fell ?
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Laurdag 12. august
vart monumentet,
«Veien er malet»,
avduka pa Stigrora,
pa toppen av Troll-
stigen. Monumentet,
som kunstnaren

Hagbart SoNos bar
'^ga, er ettertida sin
heider til den seige
viljen, ingeniorkun-
sten og handverket -
dei som gjorde
vegdirektor Krag
sin plan fra 1895
om veg over fjellet
mogleg.
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Over: «Gamle vegfolk» viser korleis hand-
boren var brukt. Til hoyre ser vi vegdirektbr
Olav Sbfteland og vegsjef Karl Melby.

Til venstre: Monumentet stir pi
topper) av Trollstigen, med tronande
tindarsom eit mektig bakteppe.

Nede til venstre: David Grpvdal (t.v.),
fylkesmann AlvJakap Fostervoll, Hagbart
Soll0s, Annie E. Jensen og Geirmund Nordal.

Over: Romsdal og
Valldal spele-

mannslag under-
heldt med feiande

tonar.

Til venstre: Vegsjef
Karl Melby pi veg
opp KIpvstien

ingeni0rkunsten

Tekst og foto: Christina Eide Strand

I gamal tid gjekk det ein sti over
fjellet som folk brukte nar del
skuiie til Romsdalsmarknaden pa
Devoil i Romsdal. Valldolene, og
seinare grannane pa Romsdalssida
arbeidde mykje gjennom hundre-
ara for betring av sambandet til
Romsdal. Forst for ein klov- og ride-
^eg. Den stod ferdig i 1913. Sa etter
lang og strevsam politisk innsats
kom oppstarten pa veganlegget
«Valldalen-Romsdalen i 1916.
Vegenstod ferdig i 1936.

Det 5,5 meter hoye monument-
et bestar av 16 blokker gabbro-
jtein som er foydd saman og sym-
tioliserer dei mange enkeltbitane
eit veganlegg som Trollstigen utgjer.
iVlonumentet, med dei majestetiske
fielltoppaoo Bispen og Dronninga
5om bakteppe, er og ein hyllest til
jngeniorkunsten, handverket og

innsatsviljen som matte til for at
draumen om en veg over fjellet
skulle bli verkeleg. Men ikkje minst
symboliserer monumentet alle dei
forskjelligarta typar menneske og
menneskeleg innsats som matte
trekke saman for at eit slikt aniegg
skal lykkast.

Materialet, gabbrostein med gronn-
skjaer, er henta i Vistdal i Romsdal.
- Dei stramme linene kontraster-

er samstundes som dei tar opp i seg
tegninga i topografien. Tilverknads-
prosessen av sjolve monumentet
set etter seg spor og vil spegle
«mykje slit og mange tankar», seier
Hagbart Sollos.

Arrangementet den fine august-
laurdagen, vart til fulle ein heider
til Vegvesenet, til dei som bygde
vegen og til padrivarane i dei to
kommunane pa kvar side av fjellet,
Rauma og Norddal, som fekk pressa
vegprosjektet fram. Fleire hundre

menneske, med vegdirektor, fylkes
mann og vegsjef i spissen var
tilstade ved avdukinga.

Arrangementet starta med tur-

marsj opp Klovstien, leia av kjent-
mann Roe Setnes. Pa toppen vart
deltakarane mott av ein skyfri him-
mel, solskinn, andre deltakarar og
gjestar og ei fin utstilling og foto-
samling som ga eit lite innblikk i
vegbygging i gamie dagar. Det
heile var bunden saman av feiande
fine musikkinnslaga fra medle-
mane i Rauma og Valldal Spele-
mannslag.

Sjolve avdukinga starta med
talar av varaordforar i Rauma kom-
mune, Solveig Mittet, og vegsjef
Karl Melby. Tidlegare fylkes-
tingsmedlem og kjentmann fra
Rauma kommune, Per Arne
Skoms0, kaserte om vegkulturen,
for fylkesmann Alv Jakob Fostervoll
stod for den offisielle avdukinga.
- Hadde vegen vorte bygd i dag,

ville det vore eit hoi i fjellet. Fjellet
der dagens veg gar ville vorte
eksklusivt for fjellvandrarar, sa
Fostervoll, medan ban bukka og
takka for det harde slitet som veg-
arbeidarane den gong utforte.
Men ogsa viljen til a byggje vegen i
tilleggtil ingeniorkunsten.
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Blomstrings-
lopet
Fredag 19. mai blei Blomstrings-
i0pet arrangert i Leikanger i Sogn
og Fjordane. Vi var fern meir eller
mindre veltrena fra fylke vart som
tok turen sorover. Klokka 1900 var
det tradisjonelle 4 kilometer lange
iopet fra Hanahaug til vegkontoret
i  Hermansverk. Aaslaug Roberg
vann dameklassen 30-39 ar, og
Terje Gjendem overraska oss med
ein sterk andreplass i herreklassen
40-49 ar. Erik Nerii folte seg ung i
den blomstrande varlufta og blei
fort opp i klasse 40-49 ar ban og.
Laurdag kunne ein velje mellom a
springe 10 kilometer eller stille med
stafettlag. Vi stilte med eit «mixed-
stafettlag» og blei nummer to i
klassen. Aaslaug sprang forste

Lukkeleg
resten av
livet?

Nar du passere grensa til Sogn
og Fjordane langs riksveg 60
ma du sja etter Florndolabru.

!  Denne steinen, som er sat opp i
enden av brua, blei funne i elva

da brua blei bygd. Det seiast at
den som kryp gjennom holet
skal leva lukkeleg resten av
livet. Her ser vi Terje Gjendem
sleppe gjennom nalauge.
Sagnet blei forfait til meg ein
gong eg stoppa ved kiosken
like ved medan eg pendia mel
lom Leikanger og Fraena i feria-
ne. (Siv Ingrid Stromsnes)

etappe og fortset like godt pa 10
kilometeren, som ho 6g vann.

Seinare pa dagen blei det bMtur
pa fjorden og bankett. Vi fekk ein
fin tur med vakker natur, godt
humor og masse a sja pa. Spesielt
ei trekanta rundkoyring i Utvik,

Odd Arild. Denne turen anbefalast

pa det sterkaste i 2003. Pa bilete ser
vi dei nogde deltakarane under
banketten. Odd Arild Lindseth
(t.v.), Siv Ingrid Stromsnes, Aslaug
Roberg, Erik NerIi og Terje
Gjendem. (Siv ingrid Stremsnes)

Som kjent bar mange av fylkes-
vegane vare grusdekke. Grunna
sma loyvingartil investeringar i fyl-
kesvegnettet (det vesle som bar
vore bar stort sett gatt til kystbruer)
bar legginga av fast dekke pa fyl-
kesvegar med grusdekke nesten
stoppa opp. Dette medforer ulem-
per bade for vegbaldaren og bebu-
arane langs vegnettet. Trafikantane
vert «tilbydd» vegdekke med holer
i  periodar med nedbor, vanskar
med framkomst i teleloysingsperio-
dar og stovplagar. Vi i vegetaten
skulle gjerne ba tilbydd bade trafi-
kantar og bebuarane langs vegane
gode og slette asfaltdekke.

Mange av oss bar lagt merke til
at det i mange kommunar bar
kome fast dekke pa fleire strek-
ningar. Arsaka til dette er at kom

munar og grendelag bar sett seg
leie pa a vente til «deira veg» kjem
inn pa prioritert plass i langtidspla-
nen for fylkesveginvesteringar.
Kommunane bar sjolve teke 50 %
av kostnadene og sokt fylkeskom-
munen om det resterande. Bade

private personar og grendelag bar
bidratt okonomisk.

Mar vi reknar saman alle strek-
ningane kjem vi til at grusveg-
lengda bar vorte redusert med 46
km. Vi ma mange ar attende for vi
sist badde ein tilsvarande reduksjon
av grusveglengda.

Ettersom det ved utgangen av ar
2000 star det att 578 km med grus
dekke - er det fortsatt stort bebov
bade for engasjement, spleiselag
og kreative loysingar.
(Ivar Hoi - foto: Leif Husby)
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Oppfylte
gamal draum
Med god hjelp fra ferjekai-
spesiaiistane pa More vart ein 30 ar
gamal draum for folket pa Brens-
holm pa Senja og Botnhamn pa
Kvaloya i Troms fylke oppfylt. Da
bilferja «Karsl0ya» starta trafikken
i  det nye sambandet siste juni-
dagen i ar, blei 6g Malangensam-
bandet offisielt opna.

Men kva bar no ferjekaifylket
More og Romsdal med dette a gje-
re. Spesiaiistane vare bar prosjek-
tert begge kaiene med tilforselsve-
gar og oppstillingsplass. Og vi bar
levert og montert aggregatbusa
med tilboyrande bydraulikk.
(Wiggo Kanck - faksimile Nordlys)

Dr0nmien oppfylt
for gamie vernier

VAR NYE SIKKERHETSRADGIVER:

Transport av farlig gods - ADR
Kjell Atle Fugelsnes ved Alesund
trafikkstasjon, er var nye sikker-
betsradgiver. Denne funksjonen
ska! ban ivareta ved siden av sine

mange, daglige gjoremal ellers
ved stasjonen. Etter a ba gjennom-
gatt nodvendig opplaering og sko-
lering, og med sterk interesse for
nettopp trygg transport pa vegen
som solid ballast, er ban na klar til
a ta fatt pa jobben.
- Jeg ser fram til a ta fatt pa

oppgavene, som er mange og ut-

fordrende. Jeg skal ikke vaere
noen vaktbikkje! Jeg skal vaere en
ressursperson som skal komme
med faglige rad og innspill nar det
gjelder lagring, bruk og transport
av farlig gods som sprengstoff,
spillolje, gassflasker og brannfar-
lige vaesker. Men ansvaret for alle
aktiviteter omkring broken av far
lig gods skal fortsatt ligge i linja,
forteller ban.

Andre, viktige oppgaver vil
vaere bevisstgjoring og opplaering
av ansatte. Skal ordninga fungere,
vil det mellom annet vaere viktig I
fa klarlagt bviike transporter og
avsendinger av farlig gods som
skal gjennomfores, bvem som skal
ba opplaering og bviike tiltak som
skal prioriteres. Sa ber dreier det
seg mye om samarbeid!

(Wiggo Kanck - foto: Reidun Overland)

'  iss:

pa kryss

St0tpute gir
tryggare sno-
overbygg
Pa riksveg 70 ved Gjora i Sunndalen
er det no montert ei stotpute pa
Klingbammaren snooverbygg. Stot-
puta, som er den forste i sitt slag pa
riksveg ber i fylket, erstattar tidle-
gare rekkverksendar som var sett
pa som trafikkfarlege. Avdelings-
ingenior Bjorn Andersen pa trafikk-
avdelinga fortel at dette snoover-
bygget, som ligg naere elva, er
spesielt utsett for glatt vegbane pa
bausten og varen. Og nar fartsgren-
sa er 80 km/t kan ein tenkje seg til
del farlege situasjonane som lett
kan oppsta ber.

Stotputa er dimensjonert for 90
km/t og konstruert slik at vert trykt
saman som eit trekkspel ved ein
eventuell pakjorsel. Dette bindrar
dermed brastoppen som elles ville

skjedd. Han fortel vidare at stot
puta er provd ut i fleire fylke tidle-
gare, og at del der bar bausta gode
erfaringar, stotputa bar bindra al-
vorlege ulykke. Pa det bogtrafiker-
te vegnettet er det etter kvart

snakk om a sikre alle rekkverksen
dar med tilsvarande stotputer. Sjolv
om prisen er forboldsvis bog er det
viktig a sikre slike punkt, no som vi
bar loysingane som trengst.
Arbeidet i Sunndalen er utfort av
Arvid Gjerde AS, og dei totale kost-
nadene vert pa om lag 150 000 kro
ner. Bjorn Andersen meiner at slike
stotputer bor vurderast fleire stader
og nemner dei andre snooverbygga
i  Sunndalen, tilsvarande pa Sunn-
more og foran innkrevjingsbodene
pa bomstasjonane som dome.
(Reidun Overland - foto; Arnfinn Lovik)
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Rassikringsarbeidet
gar som planlagt
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Over: Formahn David Grovdal ser mange
utfordringer i it fttre vegen tilbake til •
den en gang van - " -

! '-v -b >

Flere tcisen kub'ijckirieter l0snnasse landet
Sta»vegerri Kjelstadlina. Produksjonsleder.Knui t-.v' _

Inge Braute ved en av de store blokkenp. -

Tekst: WiggOi Kanck

Foto: Reidun 0verlancl/Wiggo Kanck

^ j^fjernes. Selve sprenginga gikk som^
vi forutsa, men losmassene tok med

s&g store steiiiblokker lengre ned i

En av de storste utfordringene i et aV fjellsida. Men dette hadde vj foryt-
de meste omfattende rassikrings-^ sett. Siden sprenginga h'ar vi fort-
arbeid av sitt slag i Jandet, gikk jsatt renskinga, bade manuelt og
som pjaolsgt-Den vellykede spreng- hydraulisk, og vi bar vannbombet
Ipga, aVden mer enn 1 500 kubikk' ,\ornradet fra helikopter. Geoioger
meter store stembibk^a-i fjeiisidavti^urdererhaoppleggetfor detvide-

' ovenfdr KieistadTlna i august, er en re arbeid, men det er klart at noe
av de stprste enkeltoperasjonene sa .sikringsarbeid enni star igjen a gjo-

^ "langt i i^sjektetr r- ̂  ^ ̂  ̂  ̂re hei; fbrtelier Bent Bones Olsen.
-Wroet store overhenget haddg l. - De store" steinblpkkene, som

£iere^ "Slorre sjarekker^ i'^bakKent^ vegeir rhed stor^ kraft, odeia
^  , Sprekkene bje'etterhyert flere^bg''^^ deier av. de gamie natursteins-^^grre.gg:murigheteh for Va^^^ murene:med det resultat at vegea

(je fdlger det kuhne fa for faste 0% Produksjorisleder Knut
♦j-ene : som 'ferdes' opp. Braute forteller at skadene blir

..t ^ollstigen; §jQrde at. berv giatm^reparert i host, for vinteren setter
t. inn og rassikringsarbeidetstanser.

;  "gyef hf venstre: Spenglnga $V:den rner enri'' kan Starte a reparere ve-
■A 1 Too kbm sf6fe,minplokkayar h0dvendlg, gen. Det bar med sikkerhet b gjore!

Til vensVe: Deter av de garrtle haprsteins^
rnurene raste ut, rned:<^nitf0lgp,^v veg^n^

I etten , Hgavt

■  .

a, Skadene pb vegen kom derfor
^ jkke uventet. Vi lager en foreiopig

mur og legger- inn ny masse.
,  Skadene skal vsere utbedret i hpst,

"  k. ■ ... «
■1. - -"H :'V.^

og vegen ska I vaere si kker og gbdt- - ̂
farbar ^il turistsesongenxneste an
Senere vil Vi tilbakefore vegen gg'
de gamle naturstelnsmurene til slik*
de en gang var. -v..

Slar ikke vaergudene seg heH;t,,i;
vrang, og snomassene 4 fjellet ikke '
er for store, apner vi Trbllstigen
som normalt i 2001. Det vil si en
gang mellom 17. mai og 1. juni, sier
Braute.

Den 18 manns store arbeid-
styrken forflytter innsatsen lengre
opp J Kjelstadlina. Her fortsetter
renskingsrabeidet med boiting og
montering av rassikringsnett og
ubatnett. Tidligere i sommer ble
det atfort mindre sikringsarbeid

. Bispelina.
- Vi moter hele tida nye og

rfiagge utfordringer. Men arbeidet
<ha,r sa, langt gatt vejdig bra, og jeg
regner med at vart oppdrag kan
vaere avsiuttet 'som planlagt. Det^-
betyr en normal sesong fra 2003, ,
forteller Bent Bones Olseri. -

■■ I
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UPAKLAGELEG FRAMDRIFT I BLINDHEIM-BREIVIKA PROSJEKTET:

€€Vi opnar 1. oktober 2002»
Etter ein forsiktig oppstart i oktober 1999, er det no full aktivitet pa alle arbeids-
avsnitt pa Blindheim-Breivika aniegget med ca. 100 mann direkte sysselsett pa
prosjektet. Arbeida vert utfort i ei blanding av entreprisar og eigenregiarbeid, der
det er lagt opp til smidige arbeidsformer for mest effektiv drift. Sa langt bar dette
lykkast, og prosjektet er pa sto kurs bade nar det gjeld framdrift og okonomi.

Tekst: Christina Strand/Wiggo Kanck
Foto: Christina Strand/Wiggo Kanck/

Kristen Leganger

Det er prosjektleiar Oddbjorn
Pladsen som seier dette, samstun-
des som ban forsiktig legg til at
med meire pengar i ar kunne nyve-
gen ha vorte ferdig tidiegare.
- Du veit, seier han, framdrifta

er ikkje berre styrt av kor fort vi ar-
beider, men og av dei bevilgninga-
ne vi far. Det hadde vaert ein fordel

om vi hadde fatt hove til a gjere
meir neste ar enn det vi har midlar

til, men slik er det no ein gong,
legg han forklarande til.

Entreprenoren A/S Rano Aniegg
har planert store delar av kryssom-
radet og 300 meter veg nordover til
tunnelutslaget for Blindheims-
tunnelen. Tilrigginga for tunnel-
drifta, som er eit samarbeidspro-
sjekt mellom Statens vegvesen
More og Romsdal og Sogn og
Fjordane, kom seinare i gong enn
planlagt. Darleg fjell og kort av-
stand til fleire hus gjorde forste del
av arbeidet komplisert og tidkrev-
jande. Tross alle problema, ingen
skader og fa klager fra bebuarane i
omradet sa langt Tunnelen vil fa

hog standard kor alle krav til trygg-
leik er godt teke vare pa. Gjennom-
slag er venta rundt arsskiftet.

Statens vegvesen har gjort fer
dig Bjornegjerdebrua over ny kom-
munal veg til Blindheimsneset. Den
er alt, uoffisielt, teke i bruk av lo-
kalbefolkninga. Brua over riksveg
60, Blindheimsbrua, vert bygd av
Vegvesenet i eigenregi. Byggje-
arbeidet er nett komen i gang.
Blindheimsbrua skal ta trafikken til
og fra Sula, medan trafikken fra
Spjelkavik i retning Magerholm og
Sykkylven skal ga i ein sving under
brua.

I omradet Spjelkavika vart vegen
grovplanert mellom Blindheims-
tunnelen og Spjelkavikelva tidiega
re i ar. Den 65 meter lange Liljedal-
brua for ny E39 over elva, er ferdig.
Entreprenoren er no i ferd med a
avslutte arbeidet pa Nedrevollbrua.
Den nye Borgundfjordvegen er
uttrauet og ledningsarbeida er i
hovudsak ferdig. Gangvegbrua ved
Nedregard er pa det naeraste fer
dig.
- Vi er ganske sikker pa at den

stengte Nedregardsvegen vert
opna for trafikk neste var, fortel
Pladsen.

Til venstre: Gangbru over ny E 39,
Borgundfjordvegen, er snart ferdigbygd.

Over: Asgeir Stromme er her i gang med
rorlegging fangs Borgundfjordvegen.

Under: Arbeidet med miljotunnelen girsom
pianlagt
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Den st0rste utfordringa i pro-
sjektet er vegbygginga i og rundt
Moa-omradet. Med den kanskje
mest trafikkerte vegstrekninga i
fylket med rundt 18 000 kjoretoy i
dognet - og ogsa det storste hand-
lesenteret i fylket med masse folk
og rore - seier det seg sjolv at det
ma litt av ei planlegging til for alt
skal klaffe. Ein miljotunnel pa 550
meter og ei 400 meters miljogate
skal i framtida lette trafikken i om-

radet.

- I arbeidsperioden bar vi plan-
lagt omkoyringsvegane og fram-
drifta, slik at ulempene for trafik
ken pa E39 og for butikksentra skal
bli minst mogleg. Grovarbeidet
over Moa vil i hovudsak vere full-
fort hausten 2001. Arbeidet pa
Moatunnelen og trafikkavviklinga
rundt bar gMt betre enn venta.
Eksisterande E 39 ma vi flytte me-
dan tunnelarbeidet gar fore. Vi bar
planlagt a tilbakefore E 39 over fer-
dig overfylt tunnel i januar neste ar.
Dei nye parkeringsareala ved
butikksentra vert gjort ferdig etter-
kvart som tunnelen blir overfylt.
Betongarbeidet mot syd vert gjort i

Arne Leikanger skuer utover verket og gir
tilsette ved Amfisenteret ei orientering am
aniegget.

desember, og i retning mot Breivika
i mai 2001. Resten av arbeidet over

Moa er i bovudsak planlagt utfort i
2001. Vi skal vere ferdig i 2002,
seier ein trygg Oddbjorn Pladsen.
- Vi er godt nogde sa langt.

Samlevegen til Spjelkaviknesset er
allereie opna for trafikk. Den nye
kommunal vegen under E39 til
Blindbeimsneset er snart ferdig, og
den nye Borgundfjordvegen vert
opna for trafikk neste baust. Da
kan vi fullfore ny E39, der denne
kryssar gamle Borgundfjordveg.
Dermed vert delar av Hovudveg 1
over Moa opna samstundes. Dette
vil betre trafkksituasjonen vesent-
leg.

- Sa langt bar vi ikkje mott pa
uforutsette problem. Unngar vi
problem, er vi i god rute til opning
1. oktober 2002. Og da vert vel du
med, spor ein godt nogd prosjekt-
ieiar Oddbjorn Pladsen.

Tommy Gronseth i arbeid bak totalstasjonen.
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Den
trafi

A fa utfort offentlege

tenester er ikkje alltid

like left. Regelverket

rundt tenestene er

ofte komplisert og

kan vere vanskeieg

a forsta for utanfor-

staande.

Tekst: Christina Eide Strand

Foto; Wiggo Kanck

Tilgjenge til offentlege kontor er
heller ikkje like god for alle bruka-
rar. Bade opningstider og reiseav-
stand krev ofte at brukarane ma ta

seg fri fra arbeid eller skule for a fa
tenesta utfort. Ikkje sa reint sjeldan
sett ogsa regelverket tidsfristar for
tenesteutforinga - noko som gjer
det enda vanskelegare for brukara
ne a kunne tilpasse dette til eigne
tidsplanar og gjeremal.

For a tene publikum har Statens
vegvesen 78 trafikkstasjonar i til-
legg til 19 vegkontor - eitt i kvart
fylke. Det er trafikkstasjonane som
star for pubiikumsbehandlinga,
som med nokon fa unntak har nor
mal arbeidstid (0800 til 1530), og
for del fleste brukarar er dette ei

tid pa dognet der ein er opptatt
med arbeid eller utdanning.

No som vi har passert ein nytt ar-
tusen ma det erkjennast at publi-
kumskravet, den teknologiske ut-
viklinga og ikkje minst dei hoge
kostnadene krev at Statens vegve
sen pa nytt ma revurdere tenestetil-
bodet sitt. Dei nye tenestetilboda
ma i storre grad vere tilgjengelege
pa brukarane sine premissar, og ma
kunne utforast pa ein langt rimele-
gare mate.

Open heile dpgnet
Med omgrepet trafikkstasjon mei-
ner ein ikkje ein fysisk stasjon ein
bestemt stad i landet, men eit elek-

tronisk tilknytingspunkt der ein
elektronisk kan fa utfort ein del av

dei tenestene trafikkstasjonar nor-
malt utforer.

Den virtuelle trafikkstasjon er

altsa ikkje ein verkeleg trafikksta
sjon, men noko som du loggar opp
fra din pc nar du har bruk for det,
kor det mMte vere. Tilgjengeleg
365 dagar i aret, 24 timar i dognet.

Den virtuelle trafikkstasjon vil
ha nokon avgrensingar pa kva slags
tenester som kan utforast. For det
forste er det berre tenester som

ikkje krev fysisk frammote som kan
utforast virtuelt. Ei anna avgren-

sing vil ogsa vere i dei tilfella ein
treng underskrift pa dokument
eller identifikasjon pa at vedko-
mande er rett person.

Tenesteti I bodet

Informasjon fra Statens vegvesen
pa internett i dag er avgrensa
til det du finn pa websida
www.vegvesen.no. Denne informa-
sjonen er av meir generell karakter
og er pa langt naer nok til a tilfreds
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stille publikums behov. Skal den vir
tuelle trafikkstasjon kunne utfore
informasjonstenesta pa same niva

som dei manuelle stasjonane, ma
informasjonsmengda ha eit heiit
anna omfang, og det ma lagast «in-
te||igente» loysingar som hjelper
kunden til a finne det han har be
hov for. Med intelligente loysingar
meiner ein at kunden ikkje skal so-
kje pa ord eller setningar, men i sta-
den pa emner og problemstillingar.

Mesteparten av den informa-
sjonen som kundane treng, har
Statens vegvesen tilgjengeleg i
dag. Rett nok ikkje i elektronisk
form, men likevel tilgjengeleg i
form' av dokument, forskrifter,
handboker m.m. Det som derfor
blir hovudoppgava er a samie det i
databasar og setje det saman pa
ein slik mate at elektronikken kan
bli i stand til a presentere informa-

sjonen for kunden pa ein fornuftig
mate.

Alle skjema som Vegvesenet
brukar overfor sine kundar bor vere

tilgjengelege pa internett saman
med ei forklaring pa korleis dei skal
fyllast ut. Kunden blir elektonisk
rettleidd i utfyllinga, og eventuelle
feil blir umiddelbart gitt melding
om. Kunden vil fa stadfesting pa at
opplysningane er komne fram og
kor lang saksbehandlingstida vil
vere. Ein slik saksbehandlingsmate
har ein ulempe som i dag ikkje er
heilt loyst, og det er identifisering
av kunden og underskrift. Det vert
arbeidd aktivt for a finne ei loysing
pa problemet, som ein forventar
vert loyst innan korttid.

Timebestilling skjer i dag hovud-
sakleg pr. telefon - noko som er tid-
krevjande bade for kunden og
Statens vegvesen forutan at det er
avgrensa til opningstida. Ei ny loy
sing vil vere a etablere eit sentralt
timebestillingssystem som star til
teneste for alle fylke og stasjonar.
Loysinga vil besta av at enkelte sta
sjonar sjolv planlegg sine oppgaver
og legg planloysinga inn i det
sentrale timebestillingssystemet. Be-
stillingar som blir gjort vil sa fore til
at det blir reservert tid i samsvar
med den enkelte stasjons plan. Eit
slikt sentralt timebestillingssystem
vil kunne gje vesentlege lengre
opningstider ved telefonbestillinga
og vere dognope ved bestilling
over internett. For kundane vil det
klart vere ein fordel ved at bestil-
lingsrutinene vert effektiviserte.

kundane sjolv utforer ein del av ar-
beidet som saksbehandlarar elles

matte ha gjort. Dessutan blir kun-
dens opplysningar fortlopande
maskinelt evaluert, og feil pa inn-
meldte data vil fore til at saka vert

avvist. Dermed vil alle opplysningar
vere tilgjengelege nar saksbehand-
linga startar. Sjolve behandlinga vil
ogsa vere mindre ressurskrevjande
ved at den i storre grad blir utfort
maskinelt.

Effektivisering og forbetring
- Tidsinnsparing
Mindre reisetid.

Kan utf0re tenesta i fritida, og ein
slepp a brake arbeids- eller studie-
tid.

Mindre ventetid for a verte ekspe-
dert.

- Meirarbeid for kundane

Mi sjolv registrere nodvendige
opplysningar i datasystemet.
Ma sjolv sokje fram informasjon.

- Informasjonstilgang
Opningstid 24 timar i dognet.
Storre informasjonstilgang.
Moglegheit for a finne tiileggsin-
formasjon og kor denne informa-
sjonen vert henta.
Betre oversikt over kva som trengst
for i utfore tenesta.

Effektivisering og forenkling
Som nemnt vil ein virtuell trafikk
stasjon kunne utfore tenester med
langt mindre bruk av ressursar for
Statens vegvesen. Effektiviserings-
gevinsten skuldast i forste rekkje at

For Vegvesenet vil det seie:
- Vesentleg mindre registrerings-

arbeid.

- Alle nodvendige data vil finnast
for saksbehandling.

- Reglar og bestemmingar left til
gjengelege.

- Ressursbehovet kan lettare til-

passast arbeidmengda.
- Betre ressursutnytting og jam-

nare fordeiing av arbeidoppga-
vene.
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Samling for
verneombod
27. og 28. april var alle verne-
omboda samla pa Hotell Norlandia
i Spjelkavika. Dette er ei arleg sam
ling og denne gongen var det ogsa
med nokre arbeidsieiarar for a fa

synspunkt fra den leia. Samlinga
vart arrangert av HMS-kontoret og

hovudverneombodet, som saman
med distriktsleiar Arnfinn Lovik og
produksjonsleiar Kristen Leganger
leia den to dagar lange samlinga.
Mykje av tida var organisert som
gruppearbeid, der risikovurdering
(S-J-A) for oppstart av arbeid var eit
av dei tema som engasjerte mest.
Mange gode vurderingar vart pre-

sentert og dette er godt oppfulgt
etter samlinga.

Som gjesteforelesarar var det
Dag Brekke fra Molde BHT som
snakka om reaksjonar ved endring-
ar pa arbeidsplassen - eit aktuelt
emne i desse omstillingstider. Bent
Bones Olsen fra Betong Renovering
A/S var invitert til samlinga for a
snakke om den uonska hendinga i

Trollstigen og kva ban hadde laert
av dette. Innlegget var ein vekkar
om HMS arbeid og skadesituasjon i
praksis.

Ei samling som dette viser seg a
vere til stor nytte, ikkje berre for
verneomboda, men ogsa for ar-
beidsleiinga og HMS-kontoret.
(Helge Lilleeidet)

To turistvegar?

Forslaget til Nasjonal transportplan
omtalar fem konkrete strekningar
som kan utviklast til nasjonale tu
ristvegar i perioden 2002-2005. To
av desse strekningane finn vi i More
og Rornsdal, riksveg 63 Oppland
grense-Andalsnes og riksveg 64
Atlanterhavsvegen. 1. november
gjekk soknadsfristen ut. 1. desem-
ber i ar vert soknadene vurdert og
tilradinga ligg da fore. Den endele-
ge godkjenninga, som vert gjort i
Vegdirektoratet, skal vere klar 1. ja-
nuar neste ar.

Ei vegstrekning som far status
som nasjonal turistveg ma ha ein
rekkje kvalitetar. Lokalt initiativ og
engasjement er ein foresetnad, og
sjolvsagt skal vegen ga gjennom
landskap med ulike naturkvalitetar.
At sjolve koyreturen skal vere ei
oppleving og at det langs vegen
skal vere element som aukar denne

opplevinga hoyrer med. Det vert og
sett som krav at servicetilbodet skal

ha mangfald og kvalitet og at
strekninga ikkje skal ha overordna
transportfunksjon.

Status som turistveg er ikkje
evigvarande. Ein nasjonal turistveg
ma be om fornya tillit med jamne
mellomrom. Kvaliteten ma folgjast
opp og vidareutvikling av turist-
vegen vil vere viktig for at ikkje
strekninga skal miste status.
Erfaringane fra turistvegprosjektet
tilseier at det ma invisterast rundt
200 kroner pr. meter veg for nye
nasjonale turistvegar.
(Wiggo Kanck -

foto: Wiggo Kanck/Per Tormod Nilsen)
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Langveien
opna
Onsdag 5. juli vart Langveien offisi-
elt opna eg fleire hundre kristian-
sundarar motte opp for a feire at
no stod endeleg byen si hovudgate
ferdig. Det var Karoline Tommer-
vag Karstensen som fekk aera av a
kutte snora, med ordforar Dagfinn
Ripnes og prosjektleiar Jakob
Engeseth som gode hjelparar. At
det var ein representant fra den
yngre garde som stod for den offisi-
elie handlinga var heilt naturleg.
- Langveien er blitt ein veg for

framtida, der omsynet til dei mjuke
trafikantane, trafikktryggleik og
betre miljo er viktige faktorar.
Blant anna er fortaua blitt breiare,
rabattar bygd for a senke farta og
to nye lyskryss montert. Alle ser at
den estetiske utforminga i Lang
veien skapar eit betre bymiljo. Og
eg bar bade hap og tru pa at tiltaka
som er gjort er riktig i forhold til

den store ulykkesbelastninga Lang
veien har hatt, seier prosjektmedar-
beidar Odd Arild Lindseth. Han
legg til at dei frammotte var godt
nogd og bade Statens vegvesen og
Kristiansund kommune kunne

hauste lovord for arbeidet som var

utfort.

Arbeidet med det forste byg-
gjesteget starta opp ved Kongens
plass hausten 1998 og no i juli var
arbeidet nadd Vesterveien og an-

dre byggjesteg var dermed ferdig.
Det er i alt 1 100 meter av Lang
veien som er rusta opp og total-
kostnadene for dei to forste byg-
gjestega er om lag 24 mill, kroner.
Tredje byggjesteg som gar fra
Vesterveien til Viadukten vert ikkje
starta opp for etter 2007 og er kost-
nadsrekna til 6,5 mill, kroner.
(Reidun Overland - foto: Arnfinn Lovik)

Berre ei bru att

i

Etter vel eit ar med to bruer tro-
nande i Langoysundet, kan dei som
tek turen til oyriket pa Averoya at-
ter sja berre ei - no er gamlebrua
borte. Rivingsarbeidet tok til i byr-
jinga av juli og i slutten av august
var dei siste delane av brua jamna
med jorda.
- Arbeidet har gatt fore seg som

forventa, utan storre avvik av noko
slag, seier prosjektleiar Per Age

Brevik. Han fortel vidare at utfordr-
inga her var a ikkje skade nybrua
undervegs. Brudekket vart kutta
mellom soylane og brua reve ned
bit for bit. Entreprenoren Selmer
ASA utforte arbeidet for ein an-
budspris pa 2,9 mill, kroner og var i
midten av oktober ferdig med et-
terarbeid og opprydning.

(Reidun Overland - foto; Wiggo Kanck/)

Om vi far ein flott haust vidare og
du tek turen utover til Langoya
kan du kanskje sja desse vakre
vegkantane - her veks korn-
blomst og valmue side om side.
Det seiast at det er lokale krefter
som star bak dette «miljotilta-
ket».

(Foto: Arnfinn Lovik) '
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Prosjektleiar Halgeir
Brudeseth hadde

god grunn til
«eit smil i barten».

v-w "* f I

Onsdag 12. juli litt
f0r klokka halv fire

fikk Sykkyivsbrua
pa fylkesveg 71

mellom Ikornnes

og Vik pa Sykkylven
sin siste stoyp.

Skal for siste dekkestoype

14. oktober i ir vart brua, til star festivitas,
opna av kulturminister Ellen Horn.

Tradisjonen tro, brufest vart det 12. juli -
h0g sigarforing og noko godt i koppen
hayrer med.

Tekst og foto: Christina Eide Strand

Bru-arbeidarane hadde bytta ut
kjeledressen med langt meir repre
sentative klede denne spesielle da-

gen, som var vel verdt a markere. El
skikkeleg bru-skal med cognac og
hog sigarforing hoyrde med 1 fei-
ringa.

Snaut 17 manader etter at bru-
arbeidet starta gar det no an S gS
torrskodd over fra Ikornnes til Vik.
Lokalbefolkninga i Sykkylven jublar
over at kommunen deira har blitt
samia. Sserleg pendlarar som koy-
rer ofte pa strekninga, vil no fa det
mvkje enklare med a komme seg
fram og tilbake. Sykkylvsbru-pro-
sjektet vil korte inn koyreiengda

mellom Ikornnes og Vik med 12,4
km, og saleis knyte Sykkylven kom-
mune meir saman.

Forutan brua omfattar veg-
arbeidet ny rundkoyring pa Ikorn
nes, tilforselsvegar pa begge sider,
samt gang- og sykkelveg langs riks-
veg 60 og fylkesveg 71. Den 860 me
ter lange brua blei ferdig 8-9 veker
tidlegare enn ein forst trudde. Det
ser ogsa ut til at prosjektet blir av-
slutta nokre hundre tusen kroner ri-

melegare. 140 millionar kroner vil
prosjektet koste, og skal finansierast
gjennom bompenger del neste 15
ara. Enkeltbillett vil koste 28 kroner,
medan pendlarar vil fa rabatt.

Sykkyivsbrua er forst ut i Noreg
med eit nytt bompengesystem som
gjer at stasjonen kan styrast ube-
manna med automatisk innkrevjing
ved hjelp av brikker og myntauto-
mat. Sidan systemet er sa nytt blir
det neppe ferdig til den offisielle
opningsdagen.

Sykkyivsbrua vart opna 14. okto
ber. Kulturminister Ellen Horn fore-
tok den hogtidelege snorklippinga.
Opningsdagen vart ein skikkelig
folkefest. Vi kjem tilbake til bru-
opninga i neste utgave av Veg og
Virke.



Mange kontroUar
f Romsd

I# J /

I alt 924 bilar van stoppa
under kontrollen pi
Horgheim 7. og 8. juli.

Som eit ledd i opp-
folginga av «Senk fartenn
aksjonen som gar fore seg
i sommermanadene, har
vegtrafikktilsynet og poli-
tiet vore ute pa vegen
med jamlege traf ikk-
kontrollar i Romsdalen
blant anna ved Horgheim-
eidet. Fylkets mest uluk-
kesutsette strekning nar
det gjeld utforkjorings-
ulukker.

Tekst og foto: Christina Eide Strand

Kontrollane blei gjennomfort med
tanke pa ferietrafikken som gjen-
nom Romsdalen er meget stor.
poenget var a steppe flest mogleg
bilar slik at forarane fekk kvile seg
f0r del tok fatt pa turen vidare.

Avdelingsingenior Erik Nerii ved
vegkontoret seier at hyppige pau-
ser er veldig viktig, samt at du drik-
ker mykje for ikkje a bli slov.

_ Det skjer altfor mange ulukker

pa vegane pa grunn av at sjaforen
sovnar bak rattet.

I  helga 7.-8. juli blei det i alt
stoppa 924 bilar, av desse blei 8

ilagt beltegebyr, 9 hadde ikkje med
forarkort, 2 blei botelagt pa staden
fordi dei hadde ugyldig forarkort, 6
hadde ikkje vognkort. 4 bilar fekk
koyreforbud pa grunn av darleg
standard, 9 var overlasta og matte
laste om/av. 1 campingvogn blei
staande igjen, medan 10 bilar fekk
skriftlege manglar som ma utbe-
trast.

Erik NerIi synest det er merkeleg
at sa mange dreg pa ferie uten a
sjekke at koyretoyet og/eller doku-
ment er i orden. Men synest elles
det var bra standard pa bilane, og
positivt at ein sa hog prosent bruk-
te bilbelte.

Bjprn Welle oppfordrar bilistane til i ta ei
pause i kjpringa og deler mellom anna ut
«pausebrus».

Vegtrafikktilsynet delte ogsa ut
ein del generell informasjon som
gjeld bremselengd og trafikk-
tryggleik, samt brosjyrer om riktig
kosthald ved koyring. Malet er a re-
dusere talet pa alvorlege ulukker i
sommertrafikken. Det blei ogsa delt
ut pausebrus til alle sa lenge det
rakk. Noko som var veldig populaert,
saerleg blant den yngre garde.

Erik NerIi er stort sett fornogd
med kontrollane, og meiner aksjo
nen ser ut til a virke.
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Traf i kktrygg ings-
prisen 2000
Under fylkestingssamlinga i
Geiranger i midten av oktober fekk
John Ole Huseby tildelt trafikktryg-
gingsprisen for 2000. John Ole
Huseby er leiar av Norges Automobil-
forbund avdeling Indre Nordmore,
og han fekk prisen fordi ban i ei ar-
rekkje bar arbeidd for trafikktryg-
gleik innan mange omrade og for
alle aldersgrupper pa Indre Nord-
more.

John Ole Huseby bar vore ein
padrivar og teke initiativ til a sikre
borna sin skoleveg ved a fa til syn-

faringar i fleire
kommunar, noko
som igjen bar resul-
tert i konkrete utbe-

tringar. Vidare bar
ban engasjert seg
sterkt i Lokal

Agenda 21, mellom
anna ved a setje i
gang eit provepro-
sjekt «ldrettskj0ring»
- der malet er a

samordne kjoring til
og fra idrettsar-
rangement for barn
og ungdom. Av an-
dre tiltak ban bar

engasjert seg i kan
vi mellom anna

nemne: refleksde-

monstrasjonar for barn, registrert
og systematisert meldingar om
«trafikkfeller», kursing av bilfora-
rar over 60 ar, demonstrasjonar om
verknaden/forskjellen av a kjore
med tom - eller fulit lasta bil,
baustsjekk og speedometerkontroll
pa kjoretoy og ovingar i berging av
passasjerar fra brennnde bussar.

John Ole Huseby bar batt eit
sterkt engsjement innan trafikk-
tryggingsarbeidet sidan byrjinga av
1980-talet. Han bar vist evne og vil-
je til innsats innan dette feltet
langt utover det vanlege.

Det er fylkestrafikktryggingsut-
valet i More og Romsdal (FTU) som
delar ut prisen. Foremalet med pri
sen er a beidre saerleg stor trafikk-
tryggingsinnsats og stimulere til
auka innsats for trafikktrygging i
fylket. Trafikktryggingsprisen er eit
kunstverk og ein sjekk palydande
15 000 kroner.

(Reidun 0verland - foto; Erik Nerii)

Fannefjordtunnelen
oppgraderes
Fra 20. September og ut aret blir
det utfort et omfattende sikrings-
arbeid i Fannefjordtunnelen pa
riksveg 64. Arbeidet skal inntil vide-
re paga i tidsrommet mellom kl.
1800 og kl. 0530 fra sondag til lor-
dag og tunnelen blir i denne perio-
den trafikkregulert/ stengt.

Fra kl. 1800-2400 blir det feltvis

innsnevret til en kjorebane pa 100 -
200 meter lange strekninger. Dette
blir regulert med trafikklys. Mellom
kl. 0000 og 0530 blir tunnelen
stengt for all ordinaer trafikk og
kun utrykningskjoretoy far passere.
Omkjoring blir via europaveg 39
Lergrovik-Opdol, riksveg 62 Opdol-
Kleive og fylkesveg 406 Kleive-
Rovik.

Arbeidet som skal utfores i
Fannefjordtunnelen er en oppgra-
dering av vannsikringen, der eksis-
terende plater blir byttet ut med
Giertsenduk. Denne duken blir
brukttil vannsikring i lavtrafikkerte
tunneler og er samme type som
bl.a. er brukt i Stordalstunnelen, i
den nye 0ksendalstunnelen og i
Froyatunnelen i Sor-Trondelag.
Vannsikringsarbeidet i Fannefjord
tunnelen er kostnadsregnet til ca.
13 millioner kroner. (Reidun Overland)

Arbeidere fra Selmer er

i full gang med st0plng
av betongkant med
New Jersey profU.
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Uonska hendingar — nesten-
ulukker - forbetringsforslag
Kjaert barn bar mange namn.
Utan omsyn til namn; seier vi fra
om ei uonska bending er vi sam-
stundes med pa a gi vart bidrag til
eit tryggare arbeidsmiljo. Er du el
ler arbeidskollegaen din pa eit eller
anna vis blanda inn i ei uonska ben-
dig, eller situasjon som ikkje forte
til skade, ma vi likevel ta ansvaret
med a seia i fra. Vert alle einige om
a setje opplevinga ned pa papiret,
vil det vere eit viktig skritt pa vegen
for at vi i neste omgang saman kan
ba bindra ei alvorleg bending.

Det bar ikkje noko bast med a
melde bendinga til HMS kontoret.
Det viktigaste er at du saman med
overordna og arbeidskameratane

set i verk tiltak
for at bendinga
ikkje skal skje
pa nytt. Nar sa

HMS kontoret
tek i mot mel-
dinga, vert den
saman med fo-

reslatt tiltak re
gistrert i data-
basen SYNERGI slik at alle i etaten
var kan gjere seg nytte av forbe-
tringa.

Det er leiar med delegert HMS
ansvar som gjev tilbakemelding om
tiltaka er iverksatt slik at saka kan
avsluttast. Saman kan vi bli betre.
(Helge Lllleeldet)

®  , ntnncstett"
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Jubilanter
Pa klubbmotet i Skodje veg-
klubb 26. januar 2000 fikk fem
fagforeningsveteraner sine he-
dersbevis. Kjell Vadset fra
Skodje (t.v.) bar 40 ars medlem-
skap 1 LO og over 40 ars tjenes-
te 1 Statens vegvesen. Han av-

sluttet sin jobb som sjafor 1.
desember 1999. Oddvin Hauke-

berg ogsa fra Skodje bar like
langt medlemsskap og tjeneste
som Kjell Vadset. Oddvin bar
batt en rekke tillitsverv i Norsk
Arbeidsmandsforbund og bus-
kes vel best som bovedtillits-
mann, et verv ban badde i
mange ar. I tillegg fikk Fetter
Arset, Oddbjorn Midtlid og
Kolbjorn Haabeim, alle fra
Skodje, gullmerke for 25 ars
medlemsskap i Norsk Arbeids
mandsforbund. Vi onsker fagfor-
eningsveteranene vare en me-
ningsfylt pensjonisttilvaerelse.

gullmerke som
^  ̂ l^^vis pa 25 ars

medlemsskap i
Norsk Arbeids

mandsforbund. Kjell Inge er
opptatt av a ba et godt ar-
beidsmiljo i sitt lag og derfor
har laget praktisk talt ikke sy-
kefravaer. Hele laget er opptatt

av a tenke ut gode losninger
som trygger arbeidsplassen,
noe som ofte er vanskelig nar
arbeidet sa lite som mulig skal
bindre den alminnelige trafik-
ken.

(Tore Andersen)

Premie for aktiv rapportering
Talet pa arbeidsulukker i produk-
sjonsavdelinga i Statens vegvesen
syner ei ubeldig utvikling pa lands-
basis. Denne trenden gjer seg og di-
verre gjeldane i More og Romsdal,
der vi i det siste aret bar sett ei ne-

gativ utvikling bade i talet pa uluk-
ker og sjukefravaeret som folgjer av
dette. Rapportering av uonskja
bendingar eller «nestenulukker»
som det og vert kalla, er eit viktig
bjelpemiddel for a kunne avdekkje
ubeldige tilbove og setje inn forbe-
tringstiltak som gjer at vi kan fa ein
sikrare arbeidsplass med faerre
ulukker.

Vi bar beldigvis registrert ei posi-
tiv utvikling nar det gjeld rapporte
ring av ubeldige tilbove og forbe-
tringstiltak. Kvart ar blir det blant
del som bar meldt inn slike «neste-

nulukker» trukket ut ein person
som far premie for a ba deltatt i

pa kryss

dette viktige arbeidet. I ar vart
Janne-lren Sundnes, som er trafikk-

dirigent ved material- og asfaltsek-
sjonen, trukke ut. Pa bilete ser vi da
bo fekk overrekt eit flott kamera

og diplom som takk for innsatsen,
og det var Berit Brendskag Lied
som delte ut premien pa vegne av
leiinga. (Berit Brendskag Lied)
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Gunnar
Sandnes
pensjonist
Fredag 30. juni markerte leder og
arbeidskollegaer ved Eidsvag veg-
stasjon at Gunnar Kare Sandnes fra
Vistdal gikk over i pensjonistenes
rekker fra 1. September 2000.
Markeringen ble boldt pa Eira
Gjestegard med middag og kaffe,
og det vanket mange gaver og
gode ord til Gunnar. Noen av gave-
ne skapte latter og boy stemning,
noe som ogsa er en trad gjennom
arbeidslaga ved Eidsvag vegstasjon.

Spok og latter borer til nar
Gunnar skal over i pensjonistenes
rekker, men det er ingen tvil om at
arbeidsformann Gunnar Sandnes er
respektert bade av ledelse og ar-
beidskamerater. Han bar en rolig og
klok mate a bebandle folk pa, noe
ban vil bli husket for. Det er beller
ikke mange som kjenner vinterlune-
ne til fjella langs Eikesdalsvegen sa
godt som Gunnar. Men etter 32 ar i
tjeneste pa vegen kan det bli godt a
fylle dagen med andre gjoremal.

Pa bildet ser vi Gunnar Sandnes
fa overrakt blomster og gave fra
Statens vegvesen av Magne Nauste.
Vi onsker Gunnar en god
pensjonisttilvaerelse.
(Tore Andersen)
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Returadresse:

Statens vegvesen
More og Romsdal
Fylkeshuset
6404 Molde
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